
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 25. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 78
Sælbestanden i Østersøen har udviklet sig særdeles voldsomt i antal over de senere 
år, og sælerne æder flere fisk end fiskerne aktuelt må fange, hvilket medfører, at f.eks. 
torskebestanden i Østersøen øjensynligt er stærkt reduceret, og det har resulteret, i at 
fiskernes torskekvoter nu beskæres yderligere med 88 pct. ifølge seneste fiskeriaftale. Vil 
ministeren med baggrund heri redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil tage i sagen, 
herunder i forhold til at regulere antallet af sæler væsentligt, vel vidende at sælerne 
tidligere er blevet fredet mv., og at det dermed er en vanskelig sag, men ikke umulig? Og 
vil ministeren i tilknytning hertil f.eks. tage kontakt til sine ministerkolleger i landene rundt 
om Østersøen med henblik på at drøfte mulighederne for eventuelt at få dispensation 
i en periode fra de eksisterende fredningsbestemmelser mv. med henblik på at kunne 
regulere antallet af sæler, så f.eks. torskebestanden kan få chance og mulighed for at 
regenerere sig igen i modsætning til i dag, hvor torskene bliver ædt af de voldsomt 
stigende sælbestande?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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